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PROTOKÓŁ NR 13/2025 

z XIII NADZWYCZAJNEJ SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej 13 lutego 2025 r. 
 

 

XIII nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ratuszu przy Rynku 

im. Biskupa Stefana Wierzbowskiego 1 w Górze Kalwarii.  

 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji. 

Link do nagrania: 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/64854/sesjaaradyamiejskiejag%C3%B3ryakalwariianr

axiiiawadniua13alutegoa2025agodza0900.htm 

 

Punkt 1. Otwarcie XIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral o godzinie 9 otworzyła XIII nadzwyczajną sesję 

Rady Miejskiej. Poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk, a nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji 

Publicznej i na stronie internetowej gminy. 

Ponadto poinformowała o konieczności stosowania zasad wynikających z przepisów o ochro-

nie danych osobowych. 

Następnie po potwierdzeniu przez radnych obecności w systemie eSesja stwierdziła 

prawomocność obrad. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

 

1. Izabela Banasiak-Matusik 

2. Monika Bolek 

3. Anna Fedynicz 

4. Stanisław Fijka 

5. Aleksandra Górecka 

6. Teresa Jędral 

7. Mateusz Kanabus 

8. Szymon Krupa 

9. Renata Mateńko 

10. Beata Mika 

11. Bartosz Miszewski 

12. Bożena Molak 

13. Andrzej Pietrzak 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/64854/sesjaaradyamiejskiejag%C3%B3ryakalwariianraxiiiawadniua13alutegoa2025agodza0900.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/64854/sesjaaradyamiejskiejag%C3%B3ryakalwariianraxiiiawadniua13alutegoa2025agodza0900.htm
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14. Jakub Rącz 

15. Roman Cezary Rybarczyk 

16. Ewa Stokowska 

17. Justyna Szczypińska-Piotrowska 

18. Iwona Szymańska 

19. Tomasz Ura 

20. Arleta Żmudzin 

 

Nieobecny: radny Wojciech Kochański 

  

W załączeniu do protokołu: 

-lista obecności radnych wraz z raportem obecności radnych wygenerowanym z systemu 

eSesja załącznik nr 1; 

-lista obecności przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy 

załącznik nr 2; 

-lista obecności gości załącznik nr 3 (urząd/jednostki), 

  

Przewodnicząca Teresa Jędral powitała przybyłych na sesję Radnych Rady Miejskiej, 

Zastępców Burmistrza Mateusza Baja i Piotra Chmielewskiego, Skarbnika Gminy Ewę 

Sobiepanek, Sekretarza Gminy Piotra Walczaka, radcę prawnego urzędu oraz osoby 

oglądające transmisję online. 

 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral przedstawiła porządek obrad. 

 

1. Otwarcie XIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 

3. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Góra Kalwaria na lata 2025-2040. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2025 rok. 

5. Zamknięcie XIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej.  

 

Nie zgłoszono uwag do porządku obrad. 

 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym wraz 

z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Wniosek Burmistrza o zwołanie sesji nadzwyczajnej stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
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Punkt 3. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Góra Kalwaria na lata 2025-2040. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj poinformował, że proponowane dzisiaj zmiany w budżecie 

oraz w wieloletniej prognozie finansowej wynikają z faktu, że gmina otrzymała dotację 

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Dotacja ta została przeznaczona na bardzo 

oczekiwaną przez mieszkańców inwestycję - budowę ulicy Spacerowej. Kwota dotacji 

to ponad 6 mln zł, co stanowi 70% kosztów kwalifikowanych tej inwestycji. Wyjaśniając 

powody złożenia wniosku o zwołanie sesji nadzwyczajnej w okresie ferii poinformował, że 

aby skorzystać z dotacji burmistrz do środy 19 lutego musi złożyć oświadczenie 

potwierdzające, że środki na wkład własny na inwestycję są zabezpieczone zarówno 

w budżecie, jak i w wieloletniej prognozie finansowej. Dlatego nie można było czekać na 

sesję zwyczajną planowaną pod koniec lutego. Dodał, że środki na budowę ulicy Spacerowej 

pochodzić będą częściowo z dwóch innych inwestycji, mianowicie z rozbudowy Stadionu 

Miejskiego oraz budowy ulicy Wiśniowej w Łubnej. Jednocześnie podkreślił, że nie oznacza to 

rezygnacji z tych inwestycji. To jedynie techniczne przesunięcie środków, ponieważ nie ma 

jeszcze pozwolenia na budowę ani stadionu, ani na ulicę Wiśniowej. Spodziewa się, że 

pozwolenia na te inwestycje będą w pierwszej połowie tego roku, więc po ich uzyskaniu, 

zostaną wprowadzone odpowiednie przesunięcia, aby zrealizować te inwestycje. 

Szczegóły na temat projektu uchwały przedstawiła skarbnik Ewa Sobiepanek, informując, że 

zmiany wykazie przedsięwzięć wieloletnich dotyczą:  

1. Skrócenia okresu realizacji do 2026 roku, zwiększenia łącznych nakładów finansowych 

o kwotę 1.439.798 zł, zwiększenia limitu zobowiązań o kwotę 1.943.632 zł, limitu wydatków 

roku bieżącego o kwotę 4.100.00 zł oraz limitu wydatków w roku 2026 o kwotę 5.143.632 zł 

oraz określeniem limitu wydatków roku 2027 i 2028 w wysokości 0 zł na przedsięwzięciu 

polegającym na budowie ul. Spacerowej w Kątach w związku z otrzymaniem dofinansowania; 

2. Wydłużenia okresu realizacji do 2028 roku rozbudowy Stadionu Miejskiego, zmniejszenia 

limitu wydatków w roku 2026 o kwotę 1.000.000 zł oraz wprowadzenia 1.000.000 zł  

w roku 2028, 

3. Zmniejszenia łącznych nakładów finansowych, limitu zobowiązań i limitu wydatków 

roku 2026 o kwotę 961.596 zł na przedsięwzięciu polegającym na budowie ul. Wiśniowej 

wraz z drogą gminną KD w Łubnej. 

 

Radna Ewa Stokowska, w związku z informacją o uzyskanej dotacji na budowę ulicy 

Spacerowej oraz przedstawionymi zwiększonymi limitami, zapytała skąd się wzięło 

zwiększenie nakładów finansowych w wysokości przedstawionej w uchwale i czym są one 

spowodowane. Prosiła o wyjaśnienie dotyczące kwoty 1.028.202 zł. 

 

Skarbnik Gminy Ewa Sobiepanek odpowiedziała, że jest to dostosowanie kwoty w wieloletniej 

prognozie finansowej do wniosku o dofinansowanie, wykonanego na podstawie wstępnego 
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kosztorysu. 

  

Innych zgłoszeń do dyskusji nie było. 

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Góra Kalwaria na lata 2025-2040. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, 

Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Justyna Szczypińska-Piotrowska, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Mateusz Kanabus, Ewa Stokowska 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIII/144/2025 

 

Punkt 4. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2025 rok. 

Skarbnik Gminy Ewa Sobiepanek wyjaśniła, że zmiany w budżecie dotyczą:  

1. Wprowadzenia po stronie dochodów dofinansowania otrzymanego z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg kwoty 2.000.800 zł (dotacja łącznie przekracza 6 mln zł, natomiast 

ona jest podzielona na dwa lata). 

2. Zwiększenia planu wydatków o 4.000.100 zł, co odpowiada kwocie planowanej do 

wydatkowania w tym roku na realizację ul. Spacerowej w Kątach. 

Brakująca kwota 1.300.000 zł pochodzi z wolnych środków.  

 

Radna Ewa Stokowska w odniesieniu do wprowadzenia wolnych środków podnosiła, że 

zgodnie ze stanowiskiem kolegium RIO, wolne środki stanowią wielkość wynikającą z bilansu 

jednostki. Ponieważ bilansu jeszcze nie ma, zapytała, czy przed ustaleniem bilansu jednostki 

można wprowadzić wolne środki. 
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Skarbnik Ewa Sobiepanek odpowiedziała, że wolne środki można wprowadzić 

w porozumieniu z Regionalną Izbą. 

 

Radny Stanisław Fijka w odniesieniu zapytał panią skarbnik czy dokonała takiego 

porozumienia i otrzymała zgodę RIO. 

 

Skarbnik Ewa Sobiepanek odpowiedziała, że już w poprzedniej korekcie została 

wprowadzona kwota 500.000 zł wolnych środków. Dokonała wstępnego wyliczenia wysokości 

wolnych środków i przekazała je Regionalnej Izbie Obrachunkowej. Izba wie jakiego rzędu 

wolnych środków może się spodziewać w naszej jednostce. 

 

Radny Stanisław Fijka prosił o odpowiedź czy skarbnik uzyskała zgodę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej do uruchomienia wolnych środków w kwocie 1.300.000 zł.  

 

Skarbnik Ewa Sobiepanek odpowiedziała, że Regionalna Izba Obrachunkowa wie jakiego 

rzędu wolnych środków gmina może się spodziewać, bo o to poprosiła za pierwszym 

wprowadzeniem wolnych środków. Jeżeli te środki ulegną zmianie to o niewielkie kwoty 

rzędu do 20.000 zł. Także tak, Regionalna Izba wie jakich wolnych środków może się 

spodziewać, jakie wynikną ze sprawozdania finansowego i dopuszcza wprowadzanie wolnych 

środków, jeżeli wie, że jednostka będzie dysponowała taką wysokością wolnych środków. 

 

Radna Ewa Stokowska przypomniała, że stanowisko Regionalnej Izby Obrachunkowej w tym 

zakresie jest jednoznaczne, że wolne środki stanowią wielkość wynikającą z bilansu jednostki 

samorządu terytorialnego, czyli są wynikową nie zaś przewidywaną, czy planowaną.  

W związku z tym chciałaby uściślić, czy jest jakiś dokument, który pozwala wprowadzić wolne 

środki do bilansu. 

 

Skarbnik Ewa Sobiepanek odpowiadając wyjaśniła, że nie wprowadzamy wolnych środków do 

bilansu tylko do budżetu, natomiast sprawozdania z wykonania wydatków za rok 2024 

zostały już wysłane Regionalnej Izbie Obrachunkowej, i z tych sprawozdań również można 

wyliczyć wolne środki, ponieważ wolne środki wylicza się na kilka sposobów, które się ze sobą 

uzgadnia, tak aby mieć pewność, że dana wielkość jest prawidłowa. Także wolne środki 

można wyliczyć również ze sprawozdań budżetowych i tak zostało to uczynione. 

 

Radna Ewa Stokowska podkreślała, iż pytała, czy istnieje jakiś dokument, który pozwala 

wprowadzić wolne środki, ponieważ sprawozdania nie są dokumentem, który pozwala na 

wprowadzenie tych środków do budżetu. Takim dokumentem jest bilans, którego wciąż nie 

ma. Dlatego zwraca uwagę i pyta, czy istnieje dokument, który pozwala wprowadzić wolne 

środki w wysokości 1.300.000 zł.  
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Skarbnik Ewa Sobiepanek w odniesieniu do pytania prosiła radną o podanie podstawy 

prawnej, która wskazuje, że jedynie bilans jednostki daje możliwość wyliczenia wolnych 

środków, i nie ma tu na myśli opinii czy stanowiska Regionalnej Izby Obrachunkowej, tylko 

konkretne przepisy prawne.  

 

Radna Ewa Stokowska odpowiedziała, iż nie jest od tego by podawać podstawę prawną, bo 

nie jest specjalistą w tym zakresie, opiera się natomiast na uchwałach i zaleceniach, które 

podejmuje Regionalna Izba Obrachunkowa. Ponowiła pytanie, na które nie uzyskała 

odpowiedzi, czy istnieje dokument, który pozwala wprowadzić wolne środki do budżetu. 

Chciałaby otrzymać jednoznaczną odpowiedź na to pytanie.   

 

Skarbnik Ewa Sobiepanek ponownie odpowiedziała, że są to sprawozdania budżetowe 

z wykonania budżetu za 2024 rok. 

 

Radny Stanisław Fijka wyjaśnił pozostałym radnym powody dociekania radnych w tej kwestii. 

Otóż już raz na sesji, zarówno prawnik, jak i skarbnik mówiły, że na sesji nie wolno radzie 

wprowadzać zmian w korekcie budżetu, i składać wniosków. Okazało się jednak, że zgodnie 

z obowiązującymi przepisami oraz interpretacją prawną, również RIO, radni mają prawo tego 

dokonywać. Dlatego pozyskując informacje, że kolegium Izby Obrachunkowej wydało 

rekomendacje i zalecenia, by wolne środki uruchamiać dopiero po opracowaniu bilansu za 

poprzedni rok, radni chcą się dowiedzieć czy nie ma sprzeczności z prawem. Wszyscy 

wiedzą, że pieniądze są potrzebne na budowę ulicy Spacerowej, jednak chce mieć pewność, 

że wszystko jest robione zgodnie z obowiązującymi normami, a jeśli wszystko jest 

w porządku, to należy się cieszyć, że ta inwestycja w końcu zostanie zrealizowana.  

  

Skarbnik Ewa Sobiepanek odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy, prosiła 

o nieprzypisywanie jej słów, których nie wypowiedziała. Natomiast jeśli chodzi o to, czy ta 

procedura jest prawidłowa, podkreślała, że radni nie ponoszą odpowiedzialności za 

naruszenie dyscypliny finansowej, tylko burmistrz. 

 

Radny Stanisław Fijka odpowiedział, że każdy z radnych stara się podejmować decyzje 

zgodnie z własną wolą, ale również w zgodzie z przepisami prawa. Uważał, że radni ponoszą 

odpowiedzialność społeczną. Ufa, że to, co mówi pani skarbnik, jest prawdą i że wszystko 

będzie w porządku. Natomiast jako radny ma prawo wyrażać wątpliwości, zwłaszcza po 

uzyskaniu informacji od RIO.  

 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj wyraził zdziwienie wobec dyskusji i pewnej nerwowości, 

która wkradła się do rozmowy. Myślał, że temat jest zupełnie niekontrowersyjny. Podkreślając, 

że udało się pozyskać na ulicę Spacerową ponad 6 mln zł, która, jak sądzi, jest niezbędna, 

i większość radnych z pewnością zgadza się co do jej i że należy ją jak najszybciej 
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wybudować. Dlatego apeluję, aby nie przedłużać tej dyskusji, przegłosować zmiany 

w uchwale budżetowej i jak najszybciej rozpocząć realizację tej inwestycji. 

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2025 

rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, 

Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena 

Molak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Stanisław Fijka, Andrzej Pietrzak, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Kochański 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIII/145/2025 

 

Punkt 5. Zamknięcie XIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral o godz. 

9:30 zamknęła XIII nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej. 

  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

           Teresa Jędral 

 

 

 

Przygotowała: 

Urszula Kuranowska 


